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Wersja protokołu oryginalna, dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich 
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 14/2010   w dniu 18 października 2010r. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 19.45 

 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny 

6. 
 Wiesław Ewertowski Nieobecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Obecny 

11. Michał Piechocki Nieobecny  

12. Zbigniew Grabowski Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Wiesław Ewertowski  
2. Michał Piechocki 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Tomasz Kranc – Wicestarosta Wągrowiecki 
2. Danuta Królczyk – Skarbnik Powiatu   
3. Emilia Jagat -  Dyrektor ZOZ Wągrowiec   
4. Kazimierz Turkiewicz – doradca ekonomiczny ZOZ Wągrowiec 

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Opiniowanie propozycji zmian do budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2010r. 

będących przedmiotem sesji nadzwyczajnej RPW. 
3. Aktualna sytuacja finansowa ZOZ Wągrowiec, koszty funkcjonowania szpitala   

oraz informacja o będących w trakcie realizacji inwestycjach i remontach.  
4. Zakończenie posiedzenia.  
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2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

Przewodniczący Komisji Sławomir Maciaszek odczytał zebranym pisma otrzymane  
z Zarządu Powiatu, będące odpowiedzią na wnioski Komisji tj.: 

• wniosek o określenie koncepcji rozwoju  i funkcjonowania Domu Pomocy 
Społecznej w Srebrnej Górze  - w związku z koniecznością wcześniejszych 
konsultacji z  PCPR na temat koncepcji funkcjonowania DPS, Zarząd prosi 
przesunięcie terminu dostarczenia propozycji działania DPS do 31 października 
2010r., 

• wniosek o wygospodarowanie kwoty 20.000zł na zagospodarowanie terenu wokół 
wielofunkcyjnego boiska sportowego przy I LO w Wągrowcu – wniosek zostanie 
rozeznany i w miarę możliwości finansowych zostanie ujęty w planie budżetu 
powiatu na 2010r. a jego realizacja nastąpiłaby w miesiącach wiosennych.  

Członkowie Komisji nie wnosili uwag do przedstawionych pism.  
 

3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 
1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził Przewodniczący 
Komisji Sławomir Maciaszek. Podczas otwarcia obrad  obecnych było 10 członków Komisji 
Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na 
posiedzenie /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu 
zgromadzonych i stwierdzeniu quorum S.Maciaszek oddał głos gościom w celu realizacji 
tematyki posiedzenia. 
 
2. Opiniowanie propozycji zmian do budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2010r. 

będących przedmiotem sesji nadzwyczajnej RPW /D.Królczyk/ 
 

W związku z koniecznością wprowadzenia zmian do projektów inwestycyjnych  
współfinansowanych ze środków UE (przebudowa ul. Bartodziejskiej w Wągrowcu, 8,7 km 
drogi Wapno – Damasławek), wystąpiła potrzeba organizacji sesji nadzwyczajnej. 
Propozycje zmian w budżecie zostały przedstawione przez Skarbnika Powiatu i są zawarte 
w projekcie uchwały. G.Owczarzak oraz J.Springer wymieniali spostrzeżenia ze Skarbnikiem 
dotyczące  technicznej strony zwiększenia finansowego wkładu tych zadań w tym roku.    
W efekcie – Komisja nie wniosła uwag i zaakceptowała proponowane zmiany do budżetu 
powiatu na 2010r.  
 
3. Aktualna sytuacja finansowa ZOZ Wągrowiec, koszty funkcjonowania szpitala   

oraz informacja o będących w trakcie realizacji inwestycjach i remontach 
/E.Jagat, K.Turkiewicz/ 

 
Sytuację ekonomiczną wągrowieckiego szpitala  przedstawiła Emilia Jagat – nowy dyrektor 
ZOZ. Na wstępie poinformowała, że druga dotacja z powiatu na zakup tomografu 
komputerowego 500.000zł musi zmienić swoje przeznaczenie, dlatego że z wkładu 
własnego na zakup tego urządzenia można wydatkować jedynie 568.000zł. Pierwsza 
dotacja mogła zostać w całości zakwalifikowana, jednak ta druga jedynie w kwocie 68.000zł. 
Reszta tej dotacji musi więc zmienić przeznaczenie. Dyrektor ZOZ wystosował pismo do 
Powiatu o zmianę przeznaczenia tych środków na adaptacje pomieszczeń pod tomograf. 
J.Sulikowski  stwierdził, że radni zostali wprowadzeni w błąd przez poprzedniego dyrektora 
szpitala i jego księgowego – bo wskazywano, że te środki z drugiej dotacji muszą iść tylko i 
wyłącznie na tomograf. D.Królczyk uważa, że bank udzielający nam kredytu na ten cel, 
pozwoli zmienić przeznaczenie tych środków. E.Jagat w dalszej części  swego wystąpienia 
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przedstawiła  informację o stopniu realizacji projektu planu rzeczowo finansowego na rok 
2010 z realizacją za 9 miesięcy w poszczególnych kategoriach ekonomicznych. Materiał ten 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Dyrektor ZOZ określił sytuację jako bardzo 
trudną i prosi o jakąkolwiek pomoc powiatu. S.Maciaszek zapytał co mogłoby teraz w tej 
chwili pomoc szpitalowi „by złapał finansowy oddech”. E.Jagat odrzekła, że najlepszym teraz 
wsparciem byłoby poręczenie kredytu dla szpitala. Szpital podjął już kroki oszczędnościowe 
np.: obniżenie wynagrodzenia o 5 %, zwolnienie 20 pracowników, przesunięcie – za zgodą 
pracowników - wypłaty wynagrodzenia na kolejny miesiąc – oszczędzając ZUS, 
wprowadzenie cateringu zamiast prowadzenia kuchni. J.Piasecki zaważył, że trzeba 
podziękować załodze szpitala za chęć współpracy i zgodę na obniżenie pensum.  
S.Maciaszek zapytał, co ze spłatą pożyczki zaciągniętej przez pełniącego obowiązki 
dyrektora Małeckiego w sierpniu, która musiała zostać spłacona do października br. ? 
Dyrektor ZOZ poinformował, że udało się przesunąć spłatę tej pożyczki na 2011 rok  
i rozłożyć ją na raty.  Do zakończenia adaptacji pomieszczeń pod centralną sterylizatornię  
i tomograf komputerowy brakuje odpowiednio: 1.460.000zł i 485.802zł. Do końca listopada 
zostanie wykonana adaptacja tych pomieszczeń i w grudniu pomiędzy świętami Bożego 
Narodzenia  a Nowym Rokiem -  nastąpi odbiór i uruchomienie urządzeń – tomografu i 
sterylizatornii. Przy nowej sterylizatornii potrzebna jest nowa szafa sterująca energią 
elektryczną – co jej wydatkiem nieprzewidywalnym. Z.Grabowski pytał o zaległości w ZUS i 
US. Do spłaty są jeszcze stare zaległości z października  – grudnia 2009 i stycznia – lipca 
2010.Dyrektor ZOZ wspomniała o prowadzonych przez nią rozmowach z NFZ o 
aneksowaniu umów kontraktacyjnych, m.in.: w poradni chirurgicznej, oddziale paliatywnym 
czy szpitalnym oddziale ratunkowym oraz o odzyskaniu środków z nadwykonań kontraktu. 
To trudne zadanie, którego się podjęła. Wcześniej dużo o tym mówiła poprzednia dyrekcja, 
jednak nic w tym kierunku nie robiono – stwierdziła E.Jagat.   
J.Sulikowski  uważa, że dane do badania bilansu przez biegłego rewidenta oraz 
sprawozdania ZOZ-u do powiatu i RIO, były prawdopodobnie fałszowane. Zadawał pytanie 
po  co w szpitalu wdrożenie  ISO, skoro procedury były i tak prawdopodobnie omijane. 
Skarbnik Powiatu odrzekł, że nikt nie miał prawa podważać prawdziwości dokumentów, które 
były przedstawiane w powiecie. Dyrektor ZOZ dodał, że ISO nie obejmuje księgowości. 
J.Sulikowski proponował zmianę struktury pracy w szpitalu. E.Jagat odpowiedziała, że w 
naszym szpitalu nie można łączyć oddziałów – gdyż nie ma takich  o podobnej  specyfice.  
Doradca ekonomiczny szpitala K.Turkiewicz zauważył, że od 2002  do 2009 roku pojawiło 
się zjawisko bardzo wysokiego wzrostu płac w stosunku do przychodów. W 2002 roku udział 
wynagrodzeń w całości wydatków wynosił 46%, gdzie teraz wynosi 73%. Średnio co roku 
przybywa 930.000zł. Wzrost w tej sferze osiągnął od 2002 roku 5 mln złotych. To jest 
mechanizm bardzo trudny teraz do zatrzymania. Z.Grabowski zapytał, czy nie trzeba zatem 
pomyśleć o specjalizacji szpitala w jakimś kierunku? Dyrektor szpitala stwierdziła, że to jest 
szpital powiatowy i każdy z tych oddziałów jest potrzebny, jednak myśli nad tym, żeby 
szczególna opieką obdarzyć np.: oddział ginekologiczno – położniczy. Jest na bardzo 
dobrym poziomie i jest wzrost liczby porodów oraz dużo kobiet z innych powiatów 
przyjeżdżających do nas. J.Springer stwierdził, że trudna jest rola dyrektora i zadał pytanie w 
czym można szpitalowi pomóc. E.Jagat uważa, że jedynie pomoc finansowa może coś dać – 
3 mln złotych pożyczki. T.Kranc przypomniał  radnym - podając przykłady - ile środków 
finansowych na przestrzeni kilku lat powiat przekazał  szpitalowi. Wskazał również, że nie 
ma dziś możliwości pomocy finansowej szpitalowi na działalność bieżącą. Nie wolno 
powiatowi takiej pomocy udzielić. Straszną sprawą  - pogarszającą finanse - były podwyżki i  
złe oszacowanie finansowo działań (cena tomografu komputerowego, adaptacja 
pomieszczeń) wymaganych do realizacji projektu współfinansowanego ze środków UE. 
Potwierdził to K.Turkiewicz, mówiąc, że na każdą złotówkę pozyskaną z UE musieliśmy 
wydać  swoich 0,65 groszy zamiast 0,25.   
 
O godz. 18.45 S.Maciaszek zarządza przerwę – salę obrad opuszczają przedstawiciele 
ZOZ-u oraz radni A.Wieczorek, K.Migasiewicz oraz  G.Owczarzak.         
 
Po wznowieniu obrad o 19.00 na sali obecnych jest 7 radnych - członków Komisji. 
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J.Piasecki powiedział, że szpital nie ma czasu i trzeba działać. J.Sulikowski  uważa, że 
przedstawiciele ZOZ-u nie przedstawili co chcą zrobić. J.Springer stwierdził, że dopiero teraz 
odkryliśmy jaki jest prawdziwy stan szpitala, który jest prawie bankrutem mającym kilka 
milionów złotych zadłużenia. Według radnego powinniśmy znać plan restrukturyzacji 
szpitala. J.Piasecki uważa, że szpital nie wolnych środków  finansowych i nic nie może sam 
zrobić. Nieszczęśliwy jest czas obecny, gdyż stara rada odchodzi a nowa zanim się wdroży – 
może minąć dużo czasu.  
W wyniku dyskusji Komisja przyjęła stanowisko o następującej treści: 
Komisja Finansów obstaje przy stanowisku zasadności udzielenia pomocy finansowej 
(weksel) Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu pod warunkiem przedstawienia i 
zaakceptowania szczegółowego harmonogramu działań zmierzających do poprawy sytuacji 
finansowej placówki.          
[Obecnych 7 radnych - 6 ZA / 0 PRZECIW / 1 WSTRZYMUJĄCY SIĘ OD GŁOSU] 

 
4. Zakończenie posiedzenia  
 
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 19.45.   

 
 
 
 

4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
1. Zapytania 
Odnotowano w opisie przebiegu dyskusji. 
 
2. Opinie 
Nie odnotowano 
 
3. Stanowiska 
Komisja Finansów obstaje przy stanowisku zasadności udzielenia pomocy 
finansowej (weksel) Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu,  pod warunkiem 
przedstawienia i zaakceptowania  szczegółowego harmonogramu działań 
zmierzających do poprawy sytuacji finansowej tej jednostki.  
[Obecnych 7 radnych - 6 ZA / 0 PRZECIW / 1 WSTRZYMUJĄCY SIĘ OD GŁOSU]  
 
4. Wnioski 
Nie odnotowano 
 
 
 
 
 
 
  ____________________________                            _____________________ 
         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
 
 
 
 

 


